
PROTOKÓŁ Nr III/2014 

z sesj i  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu 19 grudnia  2014r.  
w sal i  posiedzeń Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.

Początek obrad godz.  10 0 0 .
Zakończenie  obrad godz.  11 1 5 .

Przewodniczył :  Pan Ryszard  Bala  – Przewodniczący Rady Gminy.
Ustawowy skład rady:  15 radnych.
Obecnych:  15 radnych  w/g załączonej  l i sty obecności .
( l i s ta  obecności  w załączeniu – zał .  nr  1) .  
Ponadto w sesj i  udział  wzięl i :
1 .  Henryk  Kacprzyk  – Wójt  Gminy
2.  Waldemar  Szydl ik  – Sekretarz  Gminy
3.  Urszula  Borkowska – Skarbnik Gminy
4.  Soł tys i  i  mieszkańcy Gminy Grunwald
( l is ta  obecności  w załączeniu – zał .  nr  2) .

Podjęto uchwały od nr  14 do nr  18.

Ad  pkt  1  i  2.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  dokonał  otwarcia  I II 
sesj i  Rady Gminy,  po czym stwierdzi ł  quorum,  przy którym może  obradować
i  podejmować  prawomocne  uchwały Rada Gminy.  
Następnie  powitał  radnych  i  zaproszonych  gości .
Porządek  obrad  I II  ses j i  Rady  Gminy  został  przyjęty  w  głosowaniu  –  15  głosami  za,  
przeciwnych  nie  było,  wstrzymujących  się  nie  było  w/g  następującego 
wyszczególnienia:

1. Otwarcie  – s twierdzenie  prawomocności  obrad.  
2 . Przyjęcie  porządku obrad.
3. Przyjęcie  protokołu z  poprzedniej  ses j i  Rady Gminy.
4. Sprawozdanie  Wójta  z  działa lności  między sesjami:

a)  informacja  o przetargach ogłaszanych  przez gminę.
5. Podjęcie  uchwał  przez Radę Gminy

a)  w  sprawie  zmiany  Wieloletnie j  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald  na 
lata  2014 – 2022
b)  w sprawie zmian  budżetu Gminy Grunwald na 2014 rok;
c) w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 

Grunwald  na  lata  2015  –  2024w  sprawie  uchwalenia  budżetu  gminy 
Grunwald na 2015 rok;

d)  w  sprawie  przyjęcia  ceny  skupu  żyta  przyjmowanej  jako  podstawa 
obl iczenia  podatku rolnego na 2015 rok

6. Informacja  o złożonych  interpelacjach i  odpowiedziach na nie .
7. Wolne  wnioski  i  zapytania .
8. Zamknięcie  sesj i .

Ad pkt  3 .  Przewodniczący Rady Gminy poinformował  radnych,  że  zapoznał  s ię  z  t reścią 
I I  protokołu  sesj i .  Protokół  był  wyłożony do  wglądu przy l iśc ie  obecności .  Znajduje  s ię  
w biurze rady i  zawsze można  zapoznać s ię  z  jego t reścią .
Przewodniczący  Rady  Gminy  wnioskował  o  przyjęcie  protokołu  z  I I  sesj i  Rady  Gminy  
bez odczytywania .
Radni  uwag nie  zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  głosami  za ,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  przyjęła  bez  odczytywania  protokół  z  I I  ses j i  Rady 
Gminy.
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Ad pkt  4 .  Wójt  –  Pan Henryk  Kacprzyk  -  os tatnia  sesja  odbyła  się  niedawno.
Z  przetargów,  które  ogłosi l iśmy  to  przetarg  na  wykonanie  kanal izacj i  Dylewo,  Ki tnowo 
i  Zybuł towo i  przetarg na opał .  
Prowadzone  były  działania  na  na  temat  przydziału  mieszkań  socjalnych.  GOPS 
przedstawił  l is tę,  niepełną  jeszcze  l i stę  osób.  Myślę ,  że  w  dyskusjach  i  wnioskach  tę  
l is tę  Państwu przedstawię.

Ad  pkt  5 .  Przewodniczący  Rady  Gminy  poinformował  radnych  o  potrzebie  podjęcia  
uchwał  na dzis ie jszej  ses j i  Rady Gminy.
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  
Prognozy Finansowej  Gminy Grunwald na lata  2014 – 2022.
Skarbnik  –  WPF  jes t  śc iśle  związana  z  uchwałą  budżetową.  WPF  przedstawia  dane,  
które  są  związane  z  budżetem.  W  WPF  jes t  zmiana,  która  zosta ła  wprowadzona 
Zarządzeniem  Wójta  z  dnia  28.11.2014r .  na  skutek  decyz j i  Wojewody  Warmińsko-
Mazurskiego.  Zmniejszony  został  budżet  o  kwotę   33.239,17  zł .  W  przedsięwzięciach 
nie  było  zmian.
Radni  uwag nie  zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  głosami  za ,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  II I /14/2014  w  sprawie  zmiany 
Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Grunwald na lata  2014 – 2022.
(Uchwała  w załączeniu – zał .  nr  3) . 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt  uchwały w sprawie zmian  budżetu  Gminy  
Grunwald na 2015 rok.
Skarbnik – uchwała  budżetowa nie  wprowadza żadnych zmian  zwiększających  budżet .
Radni  uwag nie  zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  głosami  za ,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  – podjęła  uchwałę  Nr II I /15/2014 w sprawie zmian  budżetu 
Gminy Grunwald na 2014 rok.
(Uchwała  w załączeniu – zał .  nr  4) . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia 
Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Grunwald na lata  2015 – 2024.
Wójt  –  ta  uchwała  związana jes t  z  projektem budżetu.
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  Uchwałę  Nr  RIO.IV-0120-475/2014  Składu 
Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Olsztynie  z  dnia  15  grudnia  2014 
roku  w  sprawie  opini i  o  przedłożonym  przez  Wójta  Gminy  Grunwald  z  siedzibą  w 
Gierzwałdzie  projekcie  uchwały  w  sprawie  Wieloletnie j  Prognozy  Finansowej  na  lata  
2015 – 2024.
Projekt  uchwały zaopiniowano pozytywnie.
(Uchwała  w załączeniu – zał .  nr  5) .
Radni  uwag nie  zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  głosami  za ,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  II I /16/2014  w  sprawie  uchwalenia 
Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Grunwald na lata  2015 – 2024.  
(Uchwała  w załączeniu – zał .  nr  6) .
Przewodniczący  Rady  Gminy  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  
budżetu gminy Grunwald na 2015 rok.
Wójt  –  ustawa  o  f inansach  publ icznych  z  dnia  27  sierpnia  2009  roku  jako  inic jatora  i  
wykonawcę  i  przygotowanie  projektu  budżetu  wskazuje  wój ta,  dlatego  budżet  zosta ł  
przeze  mnie  wykonany  i  ewentualnie  zostanie  przez  Państwa  przegłosowany.  
Opieral iśmy  s ię  na  wydatkach  jakie  ponieśl iśmy  w  roku  2014.  Obl iczyl iśmy  wydatki  
sz tywne  na  oświatę,  adminis t rację ,  ut rzymanie  gospodarki  komunalnej ,  dróg,  na 
zabezpieczenie  sfery  życ ia  na  terenie  gminy.  Wydatki  majątkowe  zostały  zwiększone  o 
1.320  tys .  zł ,  bo  została  podpisana  umowa  i  400  tys .  zł  -  zakup  mater ia łów 
zgromadzonych  na  budowę  chodnika  w  miejscowości  Marcinkowo.  1.320  tys .  zł  są  to 
środki  przeznaczone  na  wykonanie  inwestyc j i  –  kanalizacj i  Dylewa,  części  Ki tnowa  i  
Zybuł towa.  Jes t  to  jeszcze  1.720  tys .  z ł  pieniędzy,  które  udało  mi  się  uzyskać.  Wczoraj  
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przyszła  informacja  GUS  na  temat  wykonania  w  2013  roku.  Dochody  własne  gminy  w  
2013  roku  wynosi ły  6.600  tys .  zł ,  w  tym  roku  podobnie  i  na  te  dochody  składa  s ię  
podatek  dochodowy  od  osób  fizycznych  1.400  tys .  z ł ,  w  tym  roku  podobna  suma;  898  
tys .  zł  rolny,  a  w  tym  roku  będzie  811  tys .  z ł ,  90  tys .  zł  leśny,  od  nieruchomości  –  844 
tys .  zł ,  w  tym  też  tyle  przyjęl iśmy,  podatek   od  środków  transportowych  -  15.200,-  zł ,  
reszta  to  subwencja  ogólna,  wyrównawcza,  oświatowa,  równoważąca,  rekompensująca.  
Na  ten  rok  jest  to  sporo  –  10.200  tys .  zł ,  jedna  z  większych  subwencji  jaką  
uzyskal iśmy.  Mamy  subwencję  dużo  wyższą  niż  Dąbrówno,  ale  wynika  to  ze  s truktury 
funkcjonowania  szkół  w  oświacie .  Otrzymujemy  również  środki  na  zadania  zlecone.  W 
tym  roku  wydatki  bieżące  to  19.943.602,87  zł ,  na  co  te  pieniądze  wydajemy:  
dof inansowanie  inwestyc j i  sztandarowej  –  kanalizacj i  i  wykonanie  chodnika  w 
Marcinkowie.  Wolne  środki  wpisal iśmy  w  place  zabaw.  Jes t  to  kwota  340  tys .  z ł .  
Oświatę  musimy dofinansować kwotą 928 tys .  z ł .  Nie  znam jeszcze wielkości  wyrównań 
dla  nauczyc iel i ,  k tóre  wynikają  z  przepisów  MEN  o  wysokości  wynagrodzeń 
nauczyc iel i .  Na  pomoc  społeczną  przeznaczamy  5.352  tys .  zł ,  z  tego  dotacj i  dosta jemy 
3.483  tys .  zł ,  reszta  pokryta  jes t  z  budżetu  gminy,  około  2  mln  zł ,  na  domy  pomocy  
społecznej  200  tys .  zł ,  mamy  7  osób,  na  rodziny  zastępcze  10  tys .  z ł ,  na  ubezpieczenia  
zdrowotne  osób,  które  nie  pracują  24  tys .  zł  ze  środków  własnych,  zasi łki  na  pomoc  w 
naturze  140  tys .  z ł ,  usługi  opiekuńcze  -  278.214,-  z ł ,  pomoc  w  zakresie  dożywiania  90 
tys .  z ł ,  dofinansowanie  przedszkol i  144  tys .  zł .  Wszys tko  jest  wchłaniane  przez 
wydatki  us tawowe  nam  przydzielone  bez  wskazania  źródeł  pokrycia .  Na  początku  było  
zupełnie  inaczej ,  bo  pomoc  społeczna  była  dof inansowywana  w  100%,  w  te j  chwil i  to 
jest  już  30%  z  budżetu  gminy.  Jeżel i  chodzi  o  ut rzymanie  ośrodka  pomocy  społecznej  
to  musimy  dopłacić  prawie  234  tys .  z ł  ze  swoich  środków,  żeby  ut rzymać  l iczbę 
pracowników  wymaganych  przez  ustawę  o  pomocy  społecznej .  Jeżel i  chodzi  o  projekt  
budżetu  –  są  określone  dochody  i  wydatki .  Nie  można  tego  bez  mojej  inic ja tywy 
zmienić ,  ale  można  zmienić  jeżel i  chodzi  o  przerzuty  w  działach  i  rozdziałach.  Nie  
można  ruszać  zadań  zleconych.  Dochody  własne  można  zmieniać.  Nigdy  ten  budżet  nie 
jest  statyczny,  na  każdej  sesj i  wprowadzamy  zmiany.  Przyjęcie  budżetu  jes t  podstawą  
do  rozpoczęcia  roku  budżetowego,  później  nad  tym  budżetem  można  pracować,  bo  
pierwsze kroki  będę mógł  podjąć jak będę znał  wyniki  przetargów.
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  Uchwałę  Nr  RIO.IV-0120-476/2014  Składu 
Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Olsztynie  z  dnia  15  grudnia  2014 
roku  w  sprawie  opini i  o  możl iwości  sf inansowania  def icytu  budżetu  w  wysokości  
1 .622.940,00 złotych.
(Uchwała  w załączeniu – zał .  nr  7) .
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  Uchwałę  Nr  RIO.IV-0120-474/2014  Składu 
Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Olsztynie  z  dnia  15  grudnia  2014 
roku  w  sprawie  opini i  o  przedłożonym  przez  Wójta  Gminy  Grunwald  z  siedzibą  w 
Gierzwałdzie  projekcie  uchwały budżetowej  na 2015 rok.
Projekt  uchwały zaopiniowano pozytywnie  z  uwagami.  
(Uchwała  załączeniu – zał .  nr  8) .
Dwa  dni  temu  Komisje  dyskutowały  nad  projektem  budżetu  i  rekomendują   przyjęcie 
tego  projektu  budżetu  w  wersj i  przedstawionej  przez  Wójta  z  uwagami,  które  zgłasza  
do tego projektu RIO.
Radni  uwag nie  zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  12  głosami  za ,  przeciwnych  nie  było,  przy  3 
głosach  wstrzymujących  (radna  Jadwiga  Dymkowska,  radny  Ryszard  Bala ,  Dariusz 
Borkowski)  –  podjęła  uchwałę  Nr  II I /17/2014  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  gminy 
Grunwald na 2015 rok.
(Uchwała  w załączeniu – zał .  nr  9) .
Przewodniczący  Rady  Gminy  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  obniżenia  ceny 
skupu żyta  przyjmowanej  jako podstawa obliczenia  podatku rolnego na 2015 rok.  
Wójt  –  dyskusja  nad  tą  uchwałą  toczyła  się  na  dwóch  posiedzeniach  Komisj i .  Pierwsza  
propozyc ja  była  52, -  zł  za  1  q,  co  dawałoby  zmniejszenie  dla  budżetu  gminy  o  
315.031,-  zł .  Na  Komisjach  które  odbywały  się  przedwczoraj  została  wprowadzona 
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korekta  na  55,-  z ł /q ,  czyl i  jest  obniżona  z  61,37  zł  na  55,-  z ł .  Daje  to  55.091,-z ł  
dodatkowych  środków  do  budżetu  gminy.  Na  poprzedniej  sesj i  nie  była  podjęta  ta  
uchwała,  bo  nie  było  opini i  Izby  Rolniczej .  Opinia  Izby  Rolniczej  jes t  pozytywna.  
Pierwotnie  nie  było,  bo  proponowana  przeze  mnie  s tawka  była  s tawką  podaną  przez  
GUS.
Przewodniczący Rady Gminy – Komisje  Rady rekomendują  przyjęcie  uchwały ze  stawką 
55,-  zł .
Radni  uwag nie  zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za ,  przeciwnych  nie  było,  przy  1 
głosie  wstrzymującym  (radny  Ryszard  Bala)  –  podjęła  uchwałę  Nr  I II /18/2014  w 
sprawie  obniżenia  ceny  skupu  żyta  przyjmowanej  jako  podstawa  obliczenia  podatku 
rolnego na 2015 rok.
(Uchwała  w załączeniu – zał .  nr  10).  

Ad pkt  6 .  Przewodniczący Rady Gminy – interpelacj i  nie  s twierdziłem.

Ad  pkt  7 .  Wójt  –  jes t  sprawa  mieszkań  socjalnych,  którymi  gmina  dysponuje .  Lis ta  
chętnych  na  te  mieszkania  l iczyła  39  osób,  mieszkań  jest  10.  Uważam,  że  jedno  
mieszkanie  powinno  zostać  w  rezerwie,  bo  są  zdarzenia  losowe,  że  nagle  coś  wys tąpi  
np.;  pożar.  7  osób  zaopiniował  GOPS,  3  osoby  mają  nakaz  o  eksmisj i  i  musimy 
zapewnić  mieszkanie  socjalne,  w  dwóch  przypadkach  jes t  nakaz  komorniczy  z 
wyrokiem  sądu.  Lis ta  znajduje  s ię  u  mnie .  Są  to  rodziny  wielodzietne  mieszkające  u  
kogoś  z  rodziny.  Budowa  mieszkań  socjalnych  jes t  sondażem,  jakie  są  potrzeby  na 
terenie  gminy.  Z  tych  podań  10  można  odrzucić ,  bo  jes t  chęć  polepszenia  sobie  
warunków bytowych  a  nie  socjalnych.  Brak  nam jeszcze  około  20  mieszkań  socjalnych.  
Prowadzę  działania  w  celu  uzyskania  budynku  po  młynie  w  miejscowości  Mielno,  bo  
też  można  przebudować  na  mieszkania  socjalne.  W  tej  chwil i  wycenia  to  syndyk  masy  
upadłościowej  na  około  140  tys .  z łotych.  Jak  zejdą  do  40  tys .  z ł ,  to  będziemy  mogl i  
rozmawiać.  Jest  dof inansowanie  z  Banku  Gospodarstwa  Krajowego  do  mieszkań  
socjalnych.  Mieszkania  socjalna  to  nie  są  mieszkania  komunalne,  tylko  przysługują 
osobom,  które  są  w  bardzo  trudnej  sytuacj i  rodzinnej .  Czynsz  ustawowy  jest  
zmniejszony  o  50%.  Te  mieszkania  są  nad  kotłownią,  są  ogrzewane  z  kot łowni  i  każdy 
będzie  miał  oddzielny  l icznik  na  wodę.  oddzielny  l icznik  na  energię  elekt ryczną.  
Ciepło  będą  miel i  zawsze,  ale  jak  nie  zapłacą  za  energię,  to  będzie  ciemno.  Jedna 
rodzina  samodzielnie  zajęła  mieszkanie  socjalne  w  Dylewku,  a le  nie  będziemy  batal i i  
toczyć,  bo  też  byl i  na  l iśc ie  o  mieszkanie  socjalne.  8  rodzin  ot rzymało  na  dzisia j ,  
jeszcze  2  ot rzyma,  tak  że  10  rodzin  otrzyma  mieszkania  socjalne.  Rozmawiam  z 
Agencją  Nieruchomości  Rolnych  o  pustostanach,  które  są  na  terenie  gminy,  takich 
pustostanów jes t  około pięciu.
Soł tys  – Pan Jan Pawlak –  w imieniu  mieszkańców i  dzieci  chciałem podziękować za  10  
komputerów,  które  trafi ły do Pacół towa.
Wójt  –  10  komputerów  przekazanych  nieodpłatnie,  bardzo  duży  udział  Pani  Prezes  z  
Pacółtowa.
Soł tys  -  Pan  Janusz  Piasecki  –  kto  zajmuje  się  oświet leniem,  gdzie  zgłaszać,  chodzi  o  
przesunięcie  godzin zapalania?
Wójt  –  wszystkie  problemy  zgłaszać  do  Pana  Tadeusza  Tura  lub  bezpośrednio  
konserwatora  Pana Eugeniusza Piątka.
Soł tys  – Pani  Alina Cerkownik -  kiedy będzie  wykonana  w Glądach reszta  oświet lenia?
Wójt  –  jest  projekt  wykonany,  zakłada  7  punktów oświet leniowych  tak  jak  ustala l iśmy.  
Proszę wniosek powtórzyć  do rady gminy,  ja  zreal izuję .
Soł tys  –  Pani  Halina  Przyborska  –  kiedy  będzie  zrobiona  lampa  koło  świet l icy  w 
Kiersztanowie?
Wójt  –  ta  jedna  lampa  to  myślę ,  że  będzie  od  ręki  zrobiona.  Jeżel i  jes t  małe  
przedsięwzięcie,  to  wys tarczy zgłoszenie  i  można  założyć.
Soł tys  -  Pan Ryszard  Gorzki  –  kiedy u nas  będzie  oświet lenie?
Wójt  –  to  jest  wniosek do rady,  rada ujmieści  w budżecie,  wójt  wykona.
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Radny  -  Pan  Dariusz  Borkowski  –  ja  w  sprawie  drogi  do  Domkowa,  dzis iaj  mleczarka  
nie  mogła  dojechać do Pani  Tomaszewskiej?
Wójt  –  wydałem polecenie,  ale  wożą w inne miejsca  też,  na  pewno zrobią.
Soł tys  -Pan  Jerzy  Sawicki  –  ja  zaatakowałem  Pana  Bociana,  kruszywo  płucze  a  sypie  
ten muł .  Zrobiło się  błoto.
Wójt  –  droga do Domkowa wymaga  wykonania  rowów po obydwu s tronach.
Soł tys  -  Pan Jerzy Sawicki  –  te  dziury są  naprawdę głębokie .
Wójt  –  przez  te  dwadzieścia  parę  la t  nasłuchałem  się  już  na  temat  tych  dróg.  Jest 
problem z tym cały czas  i  musimy sobie  jakoś radzić . .
Soł tys  -  Pan Zenon Konopiński  –  sypanie  tym piaskiem,  to  jes t  bezsens.
Przewodniczący Rady Gminy – było  pytanie  odnośnie  sposobu organizacj i  odśnieżania.
Wójt  –  są  podpisane  umowy,  wyłonione  4  podmioty  do  odśnieżania .  Gmina  podzielona 
jest  na  4  sektory.  Panowie  Stachewicz  będą  odśnieżać  wszys tkie  chodniki ,  bo  mają 
odpowiedni  sprzęt ,  mimo  że  są  wojewódzkie .  Z  re jonami  odśnieżania  można  zapoznać  
s ię  u  Pana Tura.
Przewodniczący  Rady Gminy  z  okazj i  zbl iżających  s ię  świąt  złożył  życzenia  zdrowych,  
pogodnych  i  radosnych  świąt ,  mi łych  prezentów  i  spokojnego  odpoczynku  w  gronie 
najbl iższych.
Wójt  życzył  spokoju i  zdrowia i  zasobności  kieszeni .

Ad pkt  10.  Wobec  zreal izowania  porządku obrad,  Przewodniczący Rady Gminy
zamknął  I II -c ią  ses ję  Rady Gminy.

 
Protokołowała Przewodniczący Rady Gminy

Bronis ława Warmińska Ryszard  Bala
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